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IGNALINOS AE valdyti garo prie automatizuotų valdy
mo sistemų — puikus ba
ras b e nd r adą rb i a v i m u i s u 
Lietuvos moksįjnįnkais.

Dar kartą norėčiau ap
tarti reaktoriaus tipų. grįz, 
ii prie.daugkartinių apgai
lestavimų. kad Lieuvoje 
pastaty tas kana 1 i n is. R B M K į 
o ne Kerpusinis VVER re
aktorius. Jei V V LR reak
toriuje vyktų avarija pa
gal Černobylio scenarijų, 
nepadėtų ir apsauginis ap
valkalas. Tai labai svar
bu. kad suprastume, jog 
esmė ne re,aktoriaus tipe.

Po sunkiausios (iki Čer
nobylio) avarijos TrimaiL 
Ailęnd elektrinėje 
PWR reaktoriumi paaštrė
jo žmogiškojo faktoriaus 
įvertinimo valdant sudė
tingą objektą, tokį kaip 
AL, problema. Reikalas ta
me, kad analizė parodė, 
jog pagrindinę rolę besi
vystant ayarijąi Trimail-e 
su vaje) Ino ,opę ra torius. Tarp 
kitko ši rolė pasirodė ne
personifikuojama: 
Prancūzijoje daugelį opej. 
ratorių patikrino treni
ruokliais Trimail elektri
nės avarijos sąlygomis, tai 
dauguma jų pakartojo sa
vo amerikiečių kolegų klai
das. Tįk kada kalbamą 
apie klaidas, svarbu pažy
mėti, kad Černobylio ir Tri
mail-p operatorių klaidos 

. kardinaliai priešingos. Nu
krypimas nuo teisingos vei.- 
ksrnų. galėjusių užkirsti 
kelių avarijai. amerikiečių 
elektrinėje, sekos buvo są
lygotas. kaip parodė toli
mesnė analizė, infprmaci. 
niu operatorių perkrovimu. 
Sąmoningai elektrinės per, 
sonalas reglamento nepa
žeidinėjo. Černobylyje.5 
kaip teisingai teigia lor
das M. G ori ilgas. Didžio
sios Britanijos centrinės 
energetinės valdybos pir
mininkas. ..operatoriai klai
das darė sistemiškai, už
sispyrusiai ir sąmoningai1 
pažeidinėdami griežtai nu
statytas saugumo technikos 
taisykles“.

Skirtinga gamybinė di
sciplina iškelia AE kūrė
jams ir skirtingas proble
mas. Tiek Sąjungoje, tiek 
ir užsienyje. Be to. lobu 
linam automatizacijos sis. 
temas, viso pasaulio rcak- 
1 ori ni ūkams reikės suma
žinti ..žmogiškojo fakto
riaus“ įtaką, norsonalui at
sakingiau atlikinėti savo 
pareigos. Įsitikinęs, kad nė 
vienas užsienio tiekėjas 
neprlsims sau atsakomybės 
už saugią AE eksploataci
ją su sąmoningai reakto
riaus valdymo taisykles 
v a žeidi nė ja nčiu

koeficiento Pirmas blokas dirba
1250 Mw galingumu.

Visi antrajame bloke
dydį.

Pliusas, kurio neturi 
vandens reaktoriai: mūsų 
VVER ir užsieni pi a i, PWR. 
Sis pliusas buvo pilnai iš
naudotas IAE reaktoįViuo-

p.lanuoti remonto darbai 
baigti. Dabar dėl ((efektų 
keičiami valdymo.ir apsau
gos sistemos darbiniai;; ka
nalai. Tai neplaninisdar
bas. kuris ir negalėjo-, būti 
planuotas. Juk valdymo ir 
apsaugos sistemos _.:ką.nalų 
defektai aptikti 34 dieną 
nuo remonto pra.džios. Dėl 
nurodytų priežasčių teks 
pailginti remonto laiką.

Iki liepos 24 dienos 
pakeista 124 - kanalai' iš 
235. Reikės .pakeisti- visus 
darbinius kanalus. Defektų 
priežastis nenustatyta.

Pagrindiniai nuo plani
nio remonto pradžios at
likti darbai:

PO ČERNOBYLIO AVARIJOS

Po avarijos Černobylyje, mūsų elektr teikė medžiagą, iš kurios galima susidary.
inėje Įgyvendintos organizacinės priemo- Ii vaizdą apie konkrečius iAĖ žingsnius
nes saugiam darbuį. užtikrinti ir, avarijos reaktorių saugumui užtikrinti. Tai vyriau.

ftRSikartojimo priežastims įikVidi^oti^ siojo inžinieriaus pavaduotojo mokslo rei
Čia galima būtų išskirti du etapus. Iš kalams B. Voroncovo paskaita „Energe-
kart po avarijos sudarytos ir įgyvendin- tinių blokų su RBMK reaktoriais saugu
tos būtiniausios priemenės. Vėliau — to mo didinimas“ ir Energetinės technikos
klos, kurios reikalauja rimtų materialinių tu) ir Energetinės technikos mokslinio
ir laiko išlaidų. Ilgalaikių priemonių įdie- tyrimo ir konstravimo instituto (NIKIET)
girnas tęsiamas pagal grafiką ir ;šiuo me direktoriaus E. Adamovo laiškas „Tiesa
tu. Galima išskirti tris kryptis, kuriomis gimsta dialoge, o ne monologuose“, ge-

a^^fcmiantis vykdomi darbai, (ai: technolo. gūžės mėnesį parašytas laikraščiui „Sovi
^mnės disciplinos kėlimas, garo teigiamo elską.ja Litva“, atsakant į akademikų V. 

reaKlyvinio koeficiento mažinimas, a vari- Statulevičiaus ir Kaminsko laišką. Vienas 
nes^ apsaugos greitaeigiškumo didinimas. . laiško egzempliorius direkcijos prašymu 

Mokomasis - treniruočių punktas (MT nusiųstas į IAE ir kurį laiką kabojo skel
P) ir gamybimo-tcchninio skyriaus (GTS) bimų lentoje. Dabar laiškas ruošiamas
informacinė grupė „Taikiam atomui“ paspaudai. Mes jį spausdiname sutrumpintą.

se.
Aptariant antrą RBMK 

problemą, apsauginių ap
valkalų konteinmęntų .(ap
sauginių apvalkalų) pro
blemą, pažymėsiu, kad tais 
laikais visi reaktoriai Ta
rybų Sąjungoje buvo ga
minami bė kontęinmėnių. 
To priežastis buvo ne tik 
gilus ir. kaip šiandien ži
noma. nepagrįstas įsitiki
nimas dideliu AE saugu
mu, bet ir ekonominiai su
metimai.

Tik nuo 1981 metų. 
pradedant Novovoronežo 
AE penktuoju bloku. 1000 
MVV galingumo VVER re
aktoriai statomi su apsau
giniais apvalkalais. Lai
kui bėgąnt, keičiasi kon- 
teinmentų konstruktori
niai sprendimai. Naujų AE 
projektuose visame pasau
lyje numatytos papildo
mos konteinmentų v.enti- 
liacijos. dujų dezaktyva
cijos sistemos. Analogiš
kos sistemos įrengiamos 
jau eksploatuojamose AE. 
Tačiau AE neuždarinėjo. 
Konstruktorių - projektuo
tojų neįžvalgumu bei ne. 
kompeteti ilgumu neapkal- 
tinsi.

su

— greitos avarinės ap
saugos sistemos montavi
mas;

— kapitalinis turboge- 
neratoriaus Nr. 3 remon
tas;

— metalo eksploataci
nės kontrolės darbai.

1989 m. liepos* 17—23 
dienomis išmetamos į at
mosferą radioaktyvios me
džiagos sudarė: inertinių; 
dujų — 7.3—12 proc.
leistinos normos (ln). ilga
amžių radionuklidų — 
0,06—0.3 proc. ln.. *131-o 
jodo

kada

0.57 — 2,3 proc.
ln.

Gama spindulių fonas 
Sniečkaus gyvenvietėje 9 
— 11 mikro R/h.

Negaliu sutikti su teigi
niu. kad jei nėra visapusiš
ko personalo treniruoklio 
- tai rimtas AE trūkumas. 
Priminsiu, kad tokių treni
ruoklių. labai gaila. kol

. kas nėra daugumoje Ta
rybų Sąjungos ir pasaulio 
elektrinių. Sis trūkumas 
nieko bendra neturi su re
aktoriaus tipu. Kaip ir ki
tose šalyse, tai ir pas mus 
brangūs daugelio funkcijų 
treniruokliai kuriami ne 
kiekvienoje AE. o vienuo
se ar kituose personalo pa
ruošimo centruose. Kana- 
1 i n i o tipo reaktoriams toks 
centras — Smolensko AE 
mokomasis 
kompleksas. P r og ra m i nės
įrangos sukūrimas tokiems 
centrams — šiaip neleng
vas uždavinys, dar apsun
kinamas tėvyninės skai
čiavimo technikos atsitiki-

Filmas apie TSRS
Kaip žinia, nekomercinė 

amerikiečių telekompanija 
PBS (pi-bi-si) kuria ketu
rių valandų dokumentinį 
filmą ..Gorbačiovo perion 
do TSRS“. Užvakar filma
vimo grupė baigė visus už- 
siplanuotus darbus Snieč
kuje. tam paskyrusi vieną 
dieną. Lietuvoje iš viso 
jie filmavo penkias dienas. 
Vienai filmo serijai apie 
nocionalinius santykius. 
Šiai serijai jie rinko me
džiagą Armėnijoje*. Azer
baidžane. RTFSR. Ruošia
si į Uzbekiją.

Henrikas Smitas 
nomas JAV žurnalistas. 
26 metus dirbo ..Niujork 
.taims“ korespondentu.* Iš 
jų 3 metus — Maskvoje. 
Prieš keletą metų JAV iš
leido savo knygą „Rusai“. 
Tai jam kilo mintis sukur
ti filmą apie TSRS. Liku
sias tris serijas jis numatė 
skirti ekonomikai, viešu
mui ir politikai Tarybų 
Sąjungoje.

Sniečkuje jo pašneko
vais buvo IAE direktorius, 
partijos ir profšąjjungos 
«cpn įtetų atstovą i. Ju’clėj l« 
mo ..Jedinstvo“ nariai ir. 
pagaliau. TAI cecjio dar
buotojas Aleksandras Enri
kas. kurio straipsnis šių 
metų kovo 11 ..IzvesUJose“ 
ir paskatino Henriką Smi
tą atvažiuoti į Sniečkų.

Po pietų Smitas išskri- 
Sverdląvską. dalyvau

ti eilinės serijos fllmavl-

valdymo ir apsaugos stry
pų pakeitimas modernizuo
tais. Remiantis eksperi
mentais. atliktais šių melų

(Iš B. Voroncovo paskaitos) valdymo ir apsaugos sisle.
Černobylio avarija ka- mos (VAS) strypus. Nuo

tastrofinių dydžių pasie- j987 Liepos .. iki gruodžio
kė todėl, kad dėl persona- mėnesio šios priemonės bu
le grubiausių ’ veikiančių vo įdiegtos pirmame IAE gegužės mėn., garo koefL
inslrukcijų pažeidimų, re- bloke. Tai garo reaktyvu- cientas antrajame bloke su-
a k torius pasiekė tokią bū- mo koefecientą sumažino darė 0.9 beta.
seną. kurioje žymiai padi- iki 0.5—1,0 beta. Iš to. kas numatyta at-
clėjo teigiamo reaktyvumo Praėjusiais metais, ka- likti abiejuose blokuose
koeficiento įtaka galingu- pitalinio remonto metu. saugumui padidinti, galima
mo augimui. pirmajame bloke sumon- pažymėti .papildonių absor-

Pagal sudarytas sau- tuota greitai veikiančios .bentų sukūrimą ir pageri-
gumo užtikrinimo organi- avarinės apsaugos (GVAA) nimą. Jie neišdegs per 800
zacines technines priemo- sistema 24-iems valdymo efektyvių parų. kai tuo
nes. 1986 metų vasarą ir apsaugos sistemos stry- tarpu, senieji papildomi Kaip parodė sugrellni-
IAE prasidėjo palaipsnis pams. Rezultate neigiamas absorbentai išdegdavo per mas. specialistų atliktas
garo reaktyvumo koefici- reaktyvumas įvedamas -per*- 250 parų. Tokie absorbon- Tokijo konferencijoje ,.Są.
cnto mažinimas. Tam rei- kis kartus greičiau, negu tai reaktoriuje leis palai. velka žmogus • mašina
kėjo padidinti operatyvinę buvo iki tol. kyti garo efektyvumo koe- branduolinėje technikoje“
reaktyvumo atsargą, nuo Antrajame bloke vai- ficientą stabiliame lygy- 1988 metais. Ignalinos AE
36 rankinio reguliavimo dymo ir apsaugos sistemos je. operatorius gauna apytik-
strypų (RR) iki 42 RR; ir .modernizuotų sutrum- * (Iš E. Adamovo laiško) rlai toki pat informacijos
Tai atlikta 1986 metų pintų strvpų — sugertu. Ar gali reaktorius su kiekį, kaip ir užsienio . ato.
rugpJOčio mėn. Rugsėjyje' vių montavimas atliktas ei teigiamu garo koeficientu minėse elektrinėse. Mūsų
reaktyvumo atsarga jau namojo planinio remonto stabiliai dirbti? Pasauli- projektuotojų garbei rci-
pasiekė 51 RR strypą, kas metu. Artimiausiu laiku jie nė atominė energetika ži- kia pažymėli, kad tokios
ieido sumažinti garo re- bus išbandyti. no tokius pavyzdžius... serviso funkcijos realizuo.
aktyvumo koeficientą pir. Apie garo reaktyvumo Pagrindinis Kanados sun- tos daug silpnesnėmis a pa
malame bloke, nuo 3.3 koeficientą antrajame blo. klojo vandens reaktorius ratinėmis priemonėmis,
iki 2 beta. ke galima pasakvti štai Candu. irgi turintis žymų Kas dėl automatizuotų

Ir tai dar ne viskas. Pra ką. Fizinis antrojo energi- teigiamą garo koeficientą. valdymo sistemų šiuoįaiki.
sidėjo antras garo koefici- jos bloko paleidimas at- pripažintas vienu iŠ sau- nių ESM bazėje, tai tokių
onto mažinimo etapas — liktas 1986 m gruody|o glausiu reaktorių pašau- sistemų pasaulyje kol kas
50—55 papildomų absoi- - 1937 m. sausyje. Prieš lyje. pastatytas taip pat ir nėra. Naujų aparatinių
Ravimo strypu pakrovimas. blokui pasiekiant'nominalu kitose .Šalyse. priemonių, tobulesnio ma-
Tuo pat meiu - priimtas galingumą (1987 metų RBMK reaktorių kana- tematinio aprūpinimo ku- 
sprendimas modernizuoti rugpjūtis), buvo atliktas linė konstrukcija .leidžia., rimas, palaipsnis perėjimas

treniravimo ži

nių.

persona
lu.

sukurt:Projektuotojai 
RBMK konstrukciją, 
leidžiančią 
Černobylio avarijai, tuo 
pačiu .pabloginę reakto
riaus ekonomines charak
teristikas, sudarę galimy
bes dažniau suveikti ava
rinei apsaugai, įvertinę 
problemas, kurios mūsų 
užsienio kolegoms net gf 
neiškyla.

ne
pasikartoti

do į

me.
Informaciją mūsų korės* 

pondcntul suteikė Oręnąs 
Tąkobl, vienas iš fjlnio 
režisierių.



PRALENKĖ...Su- ’— ,.asfalto vaikai“, 
auguslems visa tai sukelia 
kartėlĮ.

Už Festivalio 
esančių bendrabučių nese
niai nutiesė dar keletą be
toninių takelių. Baisu pa
galvoti. kad jie. kaip ko
kie čiuptuvai, nusities l 
miško gilumą. 0 tenai jau 
tiesia kelią per mišką, tik 
koki: asfalto ar betonini? 
Nors ir asfaltas - 
riausias variantas.

Norėtųsi jūsų 
lyje sužinoti organizacijos, 
užsiiminėjančios šiuo dar
bu, planus.

V. SVIRIDOVA

Žinoma, gerbūviu rei
kia rūpintis, bet ne taip 
priekabiai ir grubiai, be 
meilės žmonėms.

Miesto, miško tvarky
mas — tai ir vaikų auklė
jimas. Jei jų akyse su
naikinami miško ploteliai, 
kuriuose Jie dar neseniai 
žaidė, stebėjo genius, vo
veraites, klausėsi paukščių 
klegesio, o vietoj viso ši
to tiesiamas betoninis ke
lias, statomas namas ir at
siranda nušiurusios paso
dinių medžių rykštelės, 
valkų širdyse gimsta abe
jingumas ir sustabarėjimas

Klausėte—atsakome 

KOKIE PLANAI?
gatvėje

Vasaros pradžioje redakcijoje vyko pokalbis su ,,Nau
jos vagos“ korespondentu Nikolajumi Sildbachu apie kas
dienines trumpas žinias per... Sniečkaus televiziją. Tema 
fantastinė jau vien todėl, kad mieste nėra netgi savo ra
dijo. Bet Nikolajus buvo pakilime. ,.Spaudos centras, 
kalbėjo jis, — štai ko mums reikia, o ne kažkokio ten 
miesto laikraščio. Jei 1 redakciją Įeitų radijo ir televi
zijos korespondentai, jei bendradarbiauti su televizijos 
kooperatyvu (turima galvoje kabelinės televizijos ga
mybinis kooperatyvas IAE bazėje — kol kas projekte. 
Red.), tai nebus sunkumų 10 minučių kasdien išeiti i 
eteri. Reportažai, taip sakant, iš įvykio vietos — lai 
gyvenvietės rytdiena. Ir mes galime šią dieną priartin- 
ti“.

Ir vėliau ši idėja pleveno suinteresuotų asmenų gal- 
Bet pritaikymo praktikoje taip ir nesulaukė. O 

pavyzdys, kaip pasirodė, yra- Ir visai šalia pas mus, 
Lietuvoje, štai paskaitykite Mažeikių naftos perdirbimo 
įmonės daugiatiražio laikraščio redaktoriaus I. Radkevi- 
Čiaus straipsni, kuri mes perspausdinome iš žurnalo* 
„žurnalist“ birželio numerio.

ii ir maži keliai tiesiami, 
su retomis išimtimis, išti
sai betoniniai. Matyt, svar
biau kiekybė, o ne nauda. 
Betoniniai keliai prie eže
ro. miške visai nepriim
tini —- grubūs, spalva ne
siderina prie gamtos, net
gi nesaugūs, sunku lokiais

Rašau pratęsdama gam
tos apsaugos pirminės 
ganizacijos pirmininko G.
Peniutos straipsnyje palie
stą gamtos apsaugos temą.

Mono manymu žmonės, 
vadovaujantys miesto bei 
poilsio zonų tvarkymo dar
bams, konkrečiai keliu 
tiesimui, persisitengė. Dide- bėgioti.

or~'
ne ge-

laikraš-

vose.

Laiško autorė nori su
žinoti apie gyvenvietės 
tvarkymo planus. Redakci
ja pradžioje abejojo, 1 ko
kią būtent organizaciją 
kreiptis. Juk miestą projek
tuoja vieni, antri, treti, 
ketvirti, moka penkti, vi
sa tai prižiūri šešti, pla
nuoja septinti ir t. t. Pa
galiau mes nusprendėme, 
kad daugiausia apie tai ga
lės pasakyti miesto ra
joninis architektas 
mantas Lapenas ir autori
nės priežiūros grupės va- 
davas Vladimiras Gorbu- 
novas. Pateikiame du mū
sų korespondentės Tatja
nos Višneveckajos inter
viu paliesta tema.

Rodo...rajoninė televizija
tas pokalbis su LKP CK 
pirmuoju sekretoriumi A. 
Brazausku. A. Brazauskas 
kaip mažeikiečių deputatas 
LTSR Aukščiausioje 
ryboje, dažnas svečias mie
ste ir įmonėje.

Nedidelis Lietuvos mie
stas Mažeikiai (40 tūkst. 
gyventojų) žinomas res
publikoje šiuolaikine naf
tos perdirbimo įmone ir 
tuo, kad toli įsikūręs nuo 
stambių kultūros centrų. 
Sis tolumas buvo viena iš 
savotiškas ,.kultūrinės re
voliucijos", kurią vykdo 
mažeikiečiai, priežasčių.

Ta.

Netolimoje ateityje nu
matomos tiesioginės lai
dos. populiarūs respubli
koje televizijos forumai, 
naudojant tiesioginį tele-

Algi-

Jos pradžia galima lai
kyti prieš tris metus įvy- foninį ryšį su žiūrovu, ki. 
kusį Naftininkų kultūros ir 
technikos rūmų atidarymą.

televizijostos „solidžios“ 
formos. Belieka pasakyti, 
kad Mažiekių miesto rajo
ninė televizija 
tokia respublikoje. O gal.

mmmm O 1989 metų išvakarė
se pradėjo darbą rajoninė 
televizija. Pirmoje laidoje, 
pagrinde skirtoje vietinėms 
problemoms, buvo parody- būt, ir šalyje?

pirmoji Nm

R. Nasiavičiūtės nuotrau koje: naujo objekto aukos

Egzaminai
baigėsiTO PARKASKorespondentė: Algiman

tai, ką Jūs galite pasaky
ti dėl mūsų skaitytojos pa
stabų apie betoninius la
kelius miške? Iš savo pusės 
dar pridursiu, kad toks po
žiūris i parko tvarkymą 
plačiai paplitęs.

A. Lapenas: Daugelis
iš manęs jau girdėjo, kad 
parko zonoje, palei Visa
gino ežero krantą, visi 
pėsčiųjų takeliai turi būti 
pradžioje suplūkti, o po to 
padengti specialiu par
kams skirtu mišiniu. De
ja, šiandien vietoj to ma
tome betoną, nes statybi
ninkams dėi būtinų miši
nio komponentų trūkumo 
sunku jį paruošti.

Jei kalbėti apie šaligat
vių plyteles, jų trūksta 
pėsčiųjų takeliams pa
dengti liet pirmame ir ant
rame mikrorajonuose.

Miestų parkuose betoną 
leidžiama naudoti ir gana 
dažnai jis naudojamas įvai
riuose kituose miestuose.

Reikia pažymėti, kad 
pakrantės parkas — rnies. 
to pyven.oJM «0ri»g„ “nc.S
poilsio vieta, o ne likusi nebloga. Pirmojo mikrora.
neprišiukšlinta miško sa. jono pėsčiųjų gatvė bus
lėlė. Kad nebūtų mindomas apsodinta liepomis, antrojo
dirvožemis, ,««„ iakeiiai. - S
Kurti šioje zonoje parką kviena gatvė atrodys sa-
rnes lik pradedame. vaip. Tačiau tvarkymo te.

Korespondentė: Ir vis nerijos, YPaC antrame ir
tik, netekties skausmas, trečiame mikrorajone, kol
privertęs žmogų kreipiis į kas atskirtos, nėra apžel-
redakcijų, suprantamas. dinimo darbl! sistemos. Sa-
Nel ne specialistui nesun- v3Ji miesl° veid£! mes pa
ku pastebėti, kokios nepą- ^matysime tik pasibaigus
teisinamai plačios gatvės statybai,
antrame ir trečiame mik
rorajone, lyginant su pir
muoju.

tiesta nepatogioje vieto
je. Ji toli nuo antrojo ir 
trečiojo mikrorajonų, nuo 
stadiono atskirta tiesiamu 
keliu, kuriuo bus įvažiuo
jama į miestą. Manau, jog 

mokyk- reikėjo iškart tiesti mies-
los stadioną. Stadionas pei- to parko pakrantės zonoje, 
keltas truputį toliau į miš- o ateityje — aplinksVisa- 
ką. [ jį ir nutiesti betoni- gino ežerą, kaip ir fcųivu 
niai takeliai, apie kuriuos planuota pradžioj Tada
kalba V. Sviridova. Toliau būtumėme turėję*ir pjriną- 
į mišką jie nebus tiesiami. ją apšviestą parko/alėją.

Korespondentė: Jums £ bfgl!no takel‘- ir slidžil*
tenka įsikišti į statybos 1 Sc}' 
procesą. Koks Jūsų vaid
muo tvarkant, apželdinant 
gyvenvietę?

rinį stilių. Projektuotojai, 
kaip žinia, gyvena toli, ir 
gali klysti. Iš pokalbio jūs 
supratote, gerbiami skai
tytojai, kad žmogus, gimęs 
ir išaugęs Lietuvoje, ne
mano, kad miesto tvarky
mas yra labai jau katastro
fiškoje būklėje. O kokie 
projektuotojų planai? Ką 
jie kalba apie betonfpius 
lakelius miške? Kalba V. 
Gorbunovas:

— Esantieji takeliai — 
tik penktadalis viso pa
krantės parko. Apie mūsų 
planus kol nebus išspręs
ti finansavimo klausimai 
kalbėti anksti. Galiu pa
sakyti, kad pagal projek
tą čia numatome nutiesti 
apšviestas alėjas. įkurti 
valčių prieplauką, pliažą, 
įvairias kavines, suoliukus 
ir pavėsines, pionierių na
mus. Beje, pradžioje bu
vo planuojama išdėstyti 
miestą prie pat ežero kran
to, bet rajoniniai archi 
tekiai, remdamiesi vietinė
mis tradicijomis, patarė 
„patraukti“ miestą, su
kurti miesto parką. Jei pa
likti medžius, pėsčiųjų ta
kelių nenutiesi, pakrantės 
miško zona neišliks. Liūd
nas pavyzdys — Sosnovyj 
Bor miestas, parkas „Sie
lyje pieski“, kuriame pra
džioje galima buvo grožė
tis natūraliu mišku. Da
bar šis parkas liudija apk
lotą medžių žūtį.

Korespondentė: Bet Vla
dimirai Vladimirovičiau, 
Festivalio gatvės rajone 
neplanuota atidaryti par 
ką...

vėje, kaip žinote, statoma 
profesinė-technikos 
kykla. Salia — graži, stai
giais krantais dauba. Pir
miniame projekte čia bu
vo numatyta statyti pru 
fesinės-techaikos

ketose vietose, kur durpių 
gylis siekia septynis—aš
tuonis metrus. Reikia iš
kasti durpes — kokie me
džiai berūpi. Tokiuose ra
jonuose miškas kertamas 
ištisais masyvais. Tačiau 
kirtimas griežtai kontro
liuojamas. Tai ir mano už
davinys .Dar prieš kelis 
metus, kertant medžius gy
venamųjų namų statybos 
vietose, su architektu ne
suderindavo. Dabar grį
žome prie nuostatų, kurie 
buvo miesto statybos pra
džioje. Skaičiuojamas kiek
vienas medis.

Korespondentė: 
mantai, man atrodo, kad 
mieste medeliai sodinami 
labai išmėtytai. Rezulta- 

nėra vieningo sti
liaus. Ar nebūtų geriau 
išsirinkti dvi-tris me
džių rūšis? Tai padėtų su
kurti nepakartojamą gy
venvietės veidą.

mo Baigėsi stojamieji eg
zaminai i Obninsko atomi
nės energetikos institutą 
Egzaminavo išvažiuojamoji 
priėmimo komisija Snieč
kuje nuo liepos 6 ik 17 
dienos. 14 abiturientų, 
sėkmingai išlaikiusių visus 
egzaminus, dalyvaus kon
kurse. Rezultatus paskelb
sime rugpjūčio pradžioje.

Tarptautinis
maratonas

Buvo paskubėta, darbas 
atliktas, pinigai išeikvoti. 
Išeitis
tuoti slidžių trasą, kiti dar
bai projekte nenumatyti.

viena — užasfal-
Algi- V. Gorbunovas: Mūsų 

institutas unikalus tuo, kad 
turi pastovią priežiūros 
grupę, kuri prižiūri, kad 
būtų statoma tiksliai pagal ir puikiai suprasdami pas-
projektą. Kiti projektuo- tabu dėl gyvenvietės tvar-
tojai išvažiuoja į objektus kymo svarbą ir naudą, mes
tik pagal iškvietimą. Mes negalėjome susilaikyti ne-
viską sprendžiame vietoje, pasakę: daug komisijų, ne
pakeitimai, pataisymai pir- kartą tikrinusių, kaip sta-
miausiai suderinami su mū- tomas miestas, daugybę
sų grupe. Grupėje yra in- kartų gyrė jį būtent už...
žinlerius-dendrologas. ku- jo tvarkymą. Netgi mums,

gyventojams, nepabosla 
mėgautis Jo tobulumu. Na. 
tūralus reljefas, (vairių 
spalvų plytos, įvairios ar- 

respublikos medelynų ga- kos, suoleliai, pėsčiųjų ta
limvbės prilaiko fantaziją, kelių danga — visa tai tar

nauja harmonijai, leidžia 
pajausti kartu J laisvę; Ir 
jaukumą. Štai ir gegužės 

Darbai atliekami pagal 24, visasąjunginiame pro-
projektą, prižiūrint dend- jektuotojų-atomininkų se-
lologui. minare, kuris vyko Snieč.

kuje, apie gyvenvietės tvar- 
ga- kymą buvo pasakyta daug

gerų žodžių.
Visa lai, vis dėlto, ne- 

atiaisvina mūsų nuo būti
nybės saugoti visa, kas pa- 
datįrta ir pasodinta, 
goti Aplinkinius miškus. 

Mano kontroliuoti miesto
kymo kokybę ir grožį.

Nuo redakcijos. Baig
dami šiandieninį pokalbį Liepos 2 dieną Vladi

mire įvįyko ta,rpta(:.l!vs 
maratonas „Rusijos auk
so žiedas“. Be tarybinių 
sportininkų, tarp kurių bu
vo ir IAE bėgikai A. Ba- 
iakinas, V. Gordejevas ir 
M. Nefedjevas. varžybo 
se dalyvavo Japonijos 
Vengrijos. Šveicarijos ii 
kitų šalių komandos.

tas

rlo uždavinys — teisinga*, 
kiek galint organiškiau ap
želdinti miestą. Realios Mūsų bėgimo mėgėjai 

įrodė, kad dar turi parako 
parakinėse, nubėgę 42 km 
185 m mažiau nei per 3 
valandas. Greičiausias iš

ir vis tik gyvenvietėje ne
sodinama netvarkingai

mūsiškių buvo Arkadijus 
Balakinas. sveiko gyveni
mo būdo propaguotojas. Jį 
dažnaiKorespondentė: Ir 

liausiai. Už pirmojo mik
rorajono nutiesta apšviesta 
slidžių trasa. Ten pat — 
proskyna keliui, šalia — 
geležinkelis. Kokie tolime
sni planai?

V. Gorbunovas. 
nuomone, slidžių trasa nu

galima pamatyti 
Sniečkaus bėgimo takeliuo
se. Turėdamas virš 40-ies 
metų. jaučiasi dvidešimt
mečiu.

:f * *»

Rajoniniam architektui 
A. Lapėnas: Priežastys patikėta įvertinti projek-

dvi. Vieną mes jau įvei- tuotojų pasiūlymus, atsi-
kėme, su kita prisieis susi- žvelgiant į vietines pjĮly-
taikyti: statyba vyksta pel- gas ir lietuvių archltektū-

Draugaukime ir mes su 
bėgimo takeliais!

V. konysevas,
IAE savanoriškos sporto 

draugijos pirmininkas

sau-;

V. Gorbunovas: Aš pa
aiškinsiu. Festivalio gal-

tvar-
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